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1. Til- og fravalgsproces 
Orientering v. Henrik Bindslev 
 
Henrik Bindslev vil orientere om til- og fravalgsprocessen og direktionens behandling heraf. 
Herunder: 
- Tilvalg på SDU niveau og det videre arbejde hermed 
 
Referat 
Henrik Karring bød velkommen til mødet. 
 
Henrik Bindslev orienterede om direktionens arbejde med søgning af interne midler fra 
frirumspuljen samt TEKs til- og fravalgsproces. 
 
Frirumspujlen 
Direktionen besluttede på et seminar i slutningen af februar at indstille fire projekter til at 
modtage midler fra frirumspuljen. Det vil være bestyrelsen, der træffer den endelige 
beslutning. 
De fire projekter er:  
I4.0 DAP 
C-POP 
Personalized Medicine 
Human Health 
 
TEK står alene for I4.0 DAP, hvor der søges om 75 mio DKK fra SDUs frirumspulje. 
Hertil vil TEK bidrage til Personalized Medicine, hvor SUND er primær forslagsstiller. 



 
Til- og fravalgsprocessen 
Baggrunden for til- og fravalgsprocessen er, at universiteterne jf. omprioriteringsbidraget 
skal spare 2% årligt i de kommende år. Det er derfor væsentligt, at SDU nu udviser 
rettighed omhu for at sikre en holdbar økonomi fremadrettet. 
 
TEK har meldt to fravalg ind.  

• Lukning af diplomuddannelsen i kemi.  
Årsagen til lukningen er, at uddannelsen ikke giver økonomisk overskud og at den 
primært køres decentralt. Lukningen vil medføre, at der er ressourcer, som kan 
frigives til andre formål, og vil ikke betyde afskedigelser. 
 

• Effektivisering af administrationen på TEK.  
Effektiviseringerne af administrationen vil ikke medføre nedlæggelser af stillinger. 
Effektiviseringerne forventes opnået ved en reorganisering, der medfører, at det 
studieadministrative område, økonomi-funktioner samt ph.d.-området organisatorisk 
vil blive flyttet til fakultetsadministrationen. Målet er, at administrationen skal arbejde 
smartere og mere strømlinet. 
 
Rådet spurgte til, om der har været tanker om også at lukke diplomuddannelsen i 
elektronik. Henrik Bindslev svarede, at det ikke har været en overvejelse. 
 
Rådet spurgte til, om der er en deadline for, hvornår de 2% besparelser stopper. 
Henrik Bindslev svarede, at der pt. ikke er udsigter til en deadline. 
 
Henrik Bindslev orienterede desuden om, at TEK har bragt tre forskellige forslag til 
tilvalg i direktionen: 
- ESS og imaging  
- Robotkirurgi 
- E-science/data science 
 
Direktionen har behandlet alle forslag til tilvalg og valgt at gå videre med et samlet 
tværfakultært initiativ omkring E-Science og data science, da flere fakulteter havde 
indspillet forslag inden for den kategori. Kasper Hallenborg er tovholder på TEKs 
indspil hertil. 
 
Det vil sige, at der ikke vil blive afsat midler fra Den Strategiske Pulje til de andre 
initiativer. 
SDU vil dog fortsat engagere sig i arbejdet vedr. imaging og spille ind i forhold til de 
aktuelle ESS-fyrtårne. Horst-Günter Rubahn er tovholder på processen. 
 
Ligesom forslag til frirumsmidlerne, vil forslag til tilvalg blive indstillet af direktionen 
til bestyrelsen, som træffer den endelige beslutning på et bestyrelsesmøde i foråret. 
 
Det blev besluttet, at Henrik Bindslev orienterer om bestyrelsens konklusioner på et 
kommende møde i Akademisk Råd. 
 
 



 
Evt. /AOB 
 
Henrik Bindslev orienterede om, at: 
-  Asger Mortensen fra Nano Optics har fået tildelt en af de fem 2018 
eliteforskpriser. 
- Eva Arnspang har modtaget bevillingen Villum Young Investigator.  
- Sergey I. Bozhevolnyi er på Web of Science’ liste af mest citerede fysikere i 
Norden. 
 
Henrik Bindslev orienterede desuden om, at SDU har opnået gode resultater inden 
for studenteriværksætteri, hvor antallet af virksomheder er steget fra 16 til lidt over 
100. Hertil vandt SDU-studerende tre ud af fem kategorier til årets Venture Cup. 
 

 
 

 


